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De stad Utrecht kent een grote diversiteit aan bewoners en arbeidskrachten, waaronder een 
groeiend aantal arbeidsmigranten. Deze groep is van cruciaal belang voor verschillende sectoren, 
zoals de bouw en de logistieke sector. Ondanks hun belangrijke bijdrage aan de economie, 
worden arbeidsmigranten vaak geconfronteerd met grote uitdagingen op het gebied van 
huisvesting, arbeidsomstandigheden en sociale integratie. 

De vragenstellers maken zich zorgen over de situatie van deze groep. EU-arbeidsmigranten 
hebben vaak bijzonder precaire woon- en werksituaties en een slechte toegang tot zorg en dit leidt 
tot zeer schrijnende situaties. Het is de snelst groeiende groep dakloze mensen in Utrecht. Het is 
al vijf jaar geleden dat de commissie Roemer met aanbevelingen kwam1, maar deze worden nog 
steeds niet allemaal uitgevoerd door het Rijk en gemeenten. Met deze vragen willen we meer 
inzicht krijgen in de specifieke omstandigheden van arbeidsmigranten in Utrecht en wat wordt 
gedaan om de situatie van arbeidsmigranten te verbeteren.  

De indienende partijen verzoeken het college de vragen vóór de commissiebehandeling op 22 mei 
te beantwoorden.  

Vragen: 
We clusteren de vragen per onderwerp. 

 

Werkomstandigheden  

1. Op welke manier werkt de gemeente Utrecht samen met werkgevers en uitzendbureaus om 
ervoor te zorgen dat arbeidsmigranten in Utrecht geen uitbuiting ervaren? 

2. Wat doet de gemeente Utrecht om te controleren of bedrijven zich houden aan de regels 
met betrekking tot de tewerkstelling van arbeidsmigranten? 

3. Hoe kan de gemeente eraan bijdragen dat arbeidsmigranten zo snel mogelijk weer aan het 
werk komen als zij hun baan verliezen? 

4. Heeft de gemeente een lijst met malafide uitzendbureaus en kunnen zij werkgevers daarop 
attenderen? 

5. Welke barrières worden opgeworpen om malafide ondernemers aan te pakken? Wordt 
daarbij gebruik gemaakt van de ondersteuning (barrièremodel) die de VNG biedt?2 

 
1 Geen tweederangsburgers 

2 Drie jaar na Roemer: Jaarrapportage arbeidsmigranten 2023 

https://open.overheid.nl/documenten/ronl-404846f9-9f80-400f-90c3-0c9a8b0fd036/pdf
https://open.overheid.nl/documenten/2ccd6101-d2dd-4541-af32-f6f3b4c8d521/file


6. Hoe is de samenwerking met de arbeidsinspectie en wordt die ingezet bij vermoedens van 
misstanden? 

Huisvesting 

7. De Wet goed verhuurderschap biedt mogelijkheden om misstanden bij huisvesting van 
arbeidsmigranten tegen te gaan. Is er sinds het inwerkingtreden van de wet in Utrecht al 
handhavend opgetreden tegen ongewenst verhuurgedrag bij arbeidsmigranten? Ontvangt 
de gemeente signalen hierover? Wordt er ook pro-actief gehandhaafd, bijvoorbeeld op 
locaties waar veel arbeidsmigranten werken zoals Lage Weide? 

8. Hoe is het meldpunt bij de gemeente voor klachten over verhuur bij de doelgroep 
arbeidsmigranten bekend gemaakt? 

9. Als bedrijven zich willen vestigen of uitbreiden in de gemeente, wordt daarbij gekeken naar 
het huisvestingsvraagstuk van arbeidsmigranten? Waarom wel/niet? 

10. Wordt het huisvestingsvraagstuk van arbeidsmigranten meegenomen bij ruimtelijk beleid? 
Dan gaat het met name ook om de inzet van arbeidsmigranten in de bouw en de tijdelijke 
huisvestingsbehoefte die dat met zich meebrengt. 

Zicht op arbeidsmigratie 
11. Wat doet de gemeente om te bevorderen dat arbeidsmigranten zich inschrijven bij de 

gemeente? 
12. Hoe heeft de gemeente zicht op de arbeidsmigranten die in de gemeente Utrecht 

verblijven? Is bekend hoeveel arbeidsmigranten dit zijn? 
13. Hoe heeft de gemeente zicht op kinderen van arbeidsmigranten? Wordt samengewerkt met 

scholen en jeugdorganisaties om in te grijpen bij schrijnende situaties zoals armoede en 
slechte huisvesting? 

14. Hoe weet de gemeente de groep arbeidsmigranten te bereiken om hen te informeren over 
hun rechten?  

 
Zorg & welzijn 
 

15. Wat zijn de grootste knelpunten in de zorgverlening aan arbeidsmigranten die zich melden 
bij de gemeente? 

16. Zijn er afspraken met huisartsen en/of andere zorgverleners in de regio om deze 
knelpunten aan te pakken? 

17. Utrecht heeft succesvolle pilots gedraaid met opvang en begeleiding van zeer kwetsbare, 
dakloze EU-arbeidsmigranten. In hoeverre kan deze wijze van opvang de komende jaren 
doorgaan? 

18. De laatste tijd melden ook meer (jonge) vrouwelijke EU-arbeidsmigranten zich in Utrecht. 
Hoe is de zorg aan hen geregeld? Denk bijvoorbeeld ook aan geboortezorg. 

19. In de recente raadsbrief3 staat dat alvast ervaring wordt opgedaan met de ‘Checklist Gelijke 
Behandeling EU-burgers’ (rechtentool). Tegelijk geeft het college aan niet voldoende 
middelen te hebben om deze wettelijke taak uit te voeren. Wat wordt wel en wat wordt niet 
gedaan? Wanneer wordt naar verwachting de rechtentool volledig geïmplementeerd?   

20. De adviesraad migratie adviseerde het Rijk onlangs om meer te investeren in taalonderwijs 
voor arbeidsmigranten.4 Bestaan er in Utrecht al mogelijkheden voor arbeidsmigranten om 
Nederlands te leren? Zijn er plannen met werkgevers om daar financieel aan bij te dragen? 

 
Gecoördineerde aanpak 

21. De gemeente heeft in de raadsbrief aangegeven dat er nog geen lokale gecoördineerde 
aanpak van hulp voor arbeidsmigranten op het gebied van werk, zorg en huisvesting is. 
Wat is ervoor nodig om tot die aanpak te komen? 

 
3 Raadsbrief Gevolgen kabinetsbeleid op Asiel en Integratie - U-reka Gemeente Utrecht 
4 Investeren in samenleven | Advies | Adviesraad Migratie 

https://ureka.utrecht.nl/app/instrument/ea5f2565-3e39-44f0-9ca0-11297623c95b
https://www.adviesraadmigratie.nl/publicaties/adviezen/2025/04/08/investeren-in-samenleven


22. Op dit moment is op afzonderlijke beleidsterreinen al sprake van een aanpak van hulp voor 
arbeidsmigranten (economische zaken, asiel&integratie, OOV). Hoe wordt samengewerkt 
tussen deze beleidsterreinen? 

 

Financiën 

23. Welke middelen (incidenteel en structureel) vanuit gemeente (diverse afdelingen) en het 
Rijk zijn ingezet om de situatie van EU-arbeidsmigranten te verbeteren en welke middelen 
zijn de komende jaren beschikbaar? Graag een overzicht vanaf 2022. 

24. Waar worden deze middelen aan besteed? Graag een overzicht vanaf 2022.    
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